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TÝDEN VE ZKRATCE 
Wikov Industry získal britskou firmu Orbital 2 

Společnost Wikov Industry, která se v Hro-
nově na Náchodsku a v Plzni zabývá výrobou 
převodovek, koupila kontrolní podíl v britské 
inženýrské společnosti Orbital 2. Akvizice by 
měla zvýšit technickou konkurenceschopnost 
převodovek Wikov na světových trzích. První 
převodovky podle řešení britské společnosti 
by chtěl Wikov vyrobit v příštím roce. Firma 
Wikov Industry, jejímiž vlastníky jsou podni-
katelé Martin Wichterle a Marek Stanzel, kou-
pila letos v létě od Škody Holding firmu Ško-
da Gear. Před dvěma lety Wichterle a Stanzel 
koupili majoritní podíl v ČKD Hronov, který 
letos přejmenovali na Wikov MGI. 

ČR má šanci na investici rakouských ocelářů 
Rakouské ocelárny Voestalpine plánují v 

jedné ze tří středoevropských reformních zemí 
postavit nový závod na zpracování plechů z 
oceli. Společnost zvažuje lokality v Česku, 
Polsku a na Slovensku, jak řekl ředitel ocelá-
ren Wolfgang Eder. Rozhodnutí o umístění 
investice by mělo padnout v říjnu. Závod s 
roční kapacitou zpracování 70 až 80 tisíc tun 
oceli bude zásobovat výrobce domácích spo-
třebičů, který sídlí v Polsku, později také auto-
mobilky v Česku, Maďarsku a na Slovensku. 
Zaměří se na produkci výlisků z ocelových 
plechů pro odběratele Voestalpine. Při rozho-
dování o výběru lokality bude záležet hlavně 
na kvalitě dopravní infrastruktury a výši pobí-
dek v rámci podpory zaostávajících regionů, 
uvedl Eder. Plánovaný objem investice ra-
kouské firmy do vybudování nového závodu 
ale neupřesnil. Podobný podnik na zpracování 
oceli s roční kapacitou 300 tisíc tun vlastní 
Voestalpine v Linci. Továrny si však nebudou 
konkurovat, protože doprava produktů z Lince 
závodu do okolních zemí je příliš nákladná. 

Společnost Hayes Lemmerz Alukola otevřela  
v Ostravě nový závod za 25 milionů dolarů 

Druhý závod na výrobu hliníkových auto-
mobilových kol otevřela v Ostravě společnost 
Hayes Lemmerz Alukola. Investice za zhruba 
25 milionů dolarů (asi 630 milionů Kč) umož-
ní navýšit produkci firmy o 600 tisíc kol z 
dosavadních 1,2 milionu kusů ročně. Zároveň 
vzniklo sto nových pracovních míst, řekl při 
otevření závodu ekonomický ředitel společ-
nosti Miroslav Bednář. Součástí nového závo-
du je i vývojové centrum na výrobu hliníko-
vých ramen pro nápravy, které je podle Miro-
slava Bednáře jediné v Evropě. Ostravská 
firma je součástí evropské skupiny Hayes 
Lemmerz International, kam patří i Thajsko, 
JAR, Brazílie, Španělsko, dva závody v Itálii, 
pobočky v Mexiku a Turecku. Celosvětově 
skupina zaměstnává 11 tisíc lidí. 

Stát prodá svůj podíl ve válcovnách ISPAT 
Stát prodá svůj 42% podíl ve společnosti 

Válcovny plechu majoritnímu akcionáři Ispat 
Nová huť. Po zasedání vlády o tom informo-
val bez dalších podrobností Jindřich Marek z 
tiskového oddělení. Součástí návrhu byl i 
prodej pohledávek za válcovnami v nominální 
hodnotě 216 milionů Kč. Majetkové účasti i 
pohledávky by měl ocenit nezávislý znalec, 
kterého vybere Česká konsolidační agentura. 

INFORMAČNÍ TECHNOLOGIE: K veřejné diskusi byla 
předložena Národní politika pro vysokorych-
lostní přístup (NPVP). Předkladatelé doufají, 
že díky ní by měla ČR dosáhnout v této oblas-
ti nejpozději do roku 2010 úrovně vyspělých 
evropských zemí. Ministerstvo informatiky 
pojem vysokorychlostní přístup k internetu 
definuje jako takový druh přístupu uživatelů k 
poskytovaným zdrojům a službám, který kon-
cové uživatele neomezuje v tom, co a jak 
hodlají dělat na internetu. Pro příští rok je 
minimální hranice takového přístupu stanove-
na na rychlost 256 Kb/s.  

Za hlavní problémy jsou považovány nedo-
statečná dostupnost vysokorychlostního připo-
jení zejména mimo velká města, nepříznivý poměr mezi cenou a kupní silou obyvatel a nedostateč-
ná nabídka služeb a obsahu. Stát by neměl přímo zasahovat do činnosti soukromých operátorů či 
případně sám budovat nebo provozovat přenosové sítě. Přímou podporu budování nových přístu-
pových sítí považuje NPVP za vhodnou jen ve zvláštních případech, kdy běžné mechanismy trhu 
dosud nevytvářejí vhodné podmínky – např. v méně obydlených a méně rozvinutých oblastech ČR. 
NPVP předpokládá rovněž zřízení Fondu pro rozvoj vysokorychlostního přístupu, do něhož by stát 
vložil 1 % výnosu z privatizace Českého Telecomu, kdy by z tohoto fondu mohly být až do 50 % 
spolufinancovány infrastrukturní projekty metropolitních a místních sítí. 

Veřejná diskuse o vysokorychlostním internetu  

Na Invex se chystá více zahraničních vystavovatelů 
VÝSTAVY A VELETRHY: Mezinárodní veletrh Invex 
v letošním roce očekává nárůst počtu zahranič-
ních vystavovatelů a stává se největší akcí 
svého druhu v oboru ICT na území nových 
států EU. Zatím je přihlášeno již 94 zahranič-
ních vystavovatelů z 18 zemí. Nejsilnější za-
stoupení má Tchaj-wan, 
významné bude také za-
stoupení vystavovatelů ze 
Slovenska a Německa.  
I letos se účastní firmy z 
Rakouska, Polska, Spoje-
ných států amerických, 
Francie, Velké Británie, 
Jižní Koreje, Hongkongu a 
Číny. Mezi nově zastoupe-
né země patří Maďarsko, 
Korea, Singapur a Turecko. 

Zvýšený zájem zazname-
nala i soutěž Křišťálový 
disk, do níž je přihlášeno  
64 exponátů. Letošní ročník 
soutěže zahrnuje čtyři kate-
gorie: Profesionální hard-
ware, Profesionální soft-
ware, Technologie pro do-
mácnost, zábavu a vzdělání a Komunikační 
technologie. 

V rámci veletrhu se koná i letos široká řada 
doprovodných akcí, konferencí a tematických 
projektů. K nejzajímavějším novinkám patří 
kromě jiného série odborných konferencí spo-
lečnosti Microsoft nebo nové tematické projek-
ty věnované mobilním telefonům, digitální 

fotografii, domácím projektorům nebo spotřeb-
nímu materiálu. Doprovodný program odstar-
tuje už v dopoledních hodinách prvního dne 
akcí „Fórum elektronické komunikace Invex 
2004“, další významnou akcí je veřejná disku-
se na téma „Budoucnost patří elektronické 

justici“ nebo diskusní stůl 
„Prosperita ČR – cesta ke 
znalostní ekonomice“, které 
se zúčastní vládní předsta-
vitelé, další politici, ekono-
mové a zástupci komerční 
sféry. Úterní program zahr-
nuje tradiční neformální 
setkání ICT profesionálů a 
podnikatelů „First Tuesday 
Brno“ věnované mj. mož-
nostem finanční podpory ze 
strukturálních fondů Evrop-
ské unie.  
Středa je ve znamení repre-
zentativní antivirové konfe-
rence za účasti předních 
českých a světových odbor-
níků, zájemci o bioinforma-
tiku se mohou těšit na od-

borné sympozium „Bioinformatika II – Meto-
dy, technologie a software“. Už pošesté na 
Invexu se uskuteční svého druhu jedinečná 
odborná konference Linux Hall. Z tematických 
projektů Invexu je letos novinkou „Mobility 
Hall“, ojedinělým je projekt „Nakrm iT“ zamě-
řený na spotřební materiál pro kancelářskou a 
výpočetní techniku. 

Součástí Invexu je bohatý doprovodný 
program a řada konferencí. 

Cíl projektu NPVP: přístup k rychlému internetu na 
evropské úrovni do roku 2010. 

http://technik.ihned.cz
http://technik.ihned.cz


http://technik.ihned.cz                                                                                                                                                                                                       strana 2 

České strojírenství roste,  tahounem oboru  je 
hlavně automobilový průmysl 

Strojírenství roste dvojciferným tempem. 
Vazby na automobilový průmysl se prohlubu-
jí. Strojírenství je v ČR ve znamení automobi-
lového průmyslu a důkazem je i MSV. Téměř 
90 % vystavovatelů Strojírenského veletrhu v 
Brně je nějakým způsobem s automobilovým 
průmyslem svázáno. Jsou buď přímými doda-
vateli některé ze světových automobilek, nebo 
alespoň participují na subdodávkách. Automo-
bilky jsou odběrateli především nejmoderněj-
ších, plně automatizovaných a vysoce přes-
ných obráběcích pracovišť, která stále častěji 
využívají nových technologií. 

Výrobci obráběcích a tvářecích strojů se 
však začínají potýkat se zcela novou taktikou 
svých zákazníků. I ve strojírenství se totiž 
rozmáhá takzvané zádržné, které bylo dosud 
praktikováno pouze ve stavebnictví. Zádržné 
je část ceny stroje, kterou si kupec nechává po 
dobu záruční lhůty stroje. A pokud stroj nepra-
cuje tak, jak má, zádržné si ponechá nebo 
použije na opravy. Investorům přitom nahrává 
recese v oboru obráběcích strojů, kde jejich 
výrobci v posledních třech letech zažívali 
propady produkce o desítky procent. Ve snaze 
prodat pak kývali i na nevýhodné podmínky. 
Podnikatelé se shodují, že investor si obvykle 
nechává 5 až 10 % ceny stroje. A to po dobu 
jednoho či dvou let, po které trvá na stroj zá-
ruka. Pro středně velký podnik se stamiliono-
vými tržbami to pak může znamenat, že mu v 
kase budou chybět až desítky milionů korun. 

ČSA obdržely výhodnější nabídky letadel 
Společnosti Boeing i Airbus, které soutěží o 

dodávku 12 letadel pro ČSA, snížily při podá-
ní konečné nabídky ceny. Obě nabídky jsou 
nad minimálním vyjednávacím cílem, který si 
pro potřeby hodnocení stanovilo představen-
stvo aerolinií. ČSA v první polovině září vy-
zvaly výrobce letadel i motorů, aby finální 
nabídky zlepšili, především co se týče slevy 
na náhradní motory. Pohonné jednotky totiž 
představují dvě třetiny ceny celého letadla. 
Kromě 24 motorů pro 12 poptávaných letadel 
dopravce požaduje dvě náhradní jednotky. 
Nabídky se mohly z pohledu ČSA zlepšit také 
v celkové slevě, výši plateb předem a nárůstu 
cen letadel v čase. Všech 12 strojů totiž ČSA 
nezískají naráz, ale postupně v letech 2006 až 
2008. Později dodaná letadla budou však 
vzhledem k očekávané inflaci dražší.  

Zlínský Tajmac-ZPS na čínský trh nepronikne 
Ačkoli v posledních letech v Číně rychle 

roste spotřeba výrobků těžkého strojírenství a 
dovozy obráběcích i tvářecích strojů zvyšuje 
Čína ročně o několik desítek procent, pokus o 
průnik na nejrychleji rostoucí trh na světě 
skončil pro zlínský Tajmac-ZPS zklamáním. 
Projekt společného podniku s čínským partne-
rem, který sliboval bezmála miliardu korun 
tržeb během čtyř let, je na pokraji krachu. 
Číňané restrukturalizovali podnik a společnou 
výrobu, pro niž měl Tajmac dodávat většinu 
komponentů, stále odkládali. Přestože Tajmac 
smlouvu uzavřel před téměř dvěma roky, do-
sud se nevyrobil ani jeden stroj.  

Samsung očekává zpomalení růstu poptávky po čipech  
ITC: Tempo růstu celosvětového prodeje čipů v 
příštím roce pravděpodobně zpomalí o více než 
polovinu. Ještě výraznější propad by mělo kvůli 
nadbytečné nabídce zaznamenat tempo růstu 
poptávky po paměťových čipech. Oznámila to 
dnes jihokorejská společnost Samsung Electro-
nics, která je největším výrobcem paměťových 
čipů na světě. Prezident polovodičových aktivit 
firmy Samsung uvedl, že celosvětový růst prode-
je čipů napřesrok zpomalí na méně než 10 % z 
předpokládaných 20 % v letošním roce. Tempo 
růstu u paměťových čipů by mělo klesnout na 
pouhých 5 % z letošních zhruba 60 %. Společ-
nost Samsung ve druhém čtvrtletí letošního roku 
téměř ztrojnásobila zisk díky vysokému prodeji paměťových čipů a plochých televizních obrazo-
vek. Čistý zisk za tři měsíce do konce června stoupl na 3,13 bilionu wonů (2,17 miliardy eur) z 
loňských srovnatelných 1,13 bilionu wonů.  

Technologie pro prodlouženou trasu metra dodá sdružení firem 
DOPRAVNÍ SYSTÉMY: Soutěž Dopravního podniku hlavního města Prahy na dodávku technologií pro 
pokračování trasy metra C z Ládví do Letňan vyhrálo sdružení firem Skanska, ČKD Praha DIZ a 
Metrostav. V rámci zakázky za 2,08 miliardy korun nainstaluje sdružení firem do metra během tří 
let energetická a strojní zařízení, čerpací stanice, vzduchotechniku, kolejovou dopravu a sdělovací 
zařízení. Nová trasa v délce 4,6 kilometru navazuje na část trasy C z Nádraží Holešovice do Ládví, 
kterou dopravní podnik otevřel letos v červnu. Na nové trase vzniknou tři nové stanice: Prosek I, 
Prosek II a Letňany. Stavba za zhruba 13,6 miliardy korun má začít sloužit veřejnosti v roce 2008. 

D-link uvedla firewall pro komplexní ochranu sítě malé firmy 
ITC: Společnost D-Link představila nový 
firewall pro spotřebitele a uživatele z řad 
malých firem až po domácnosti. DFL-200 
VPN firewall poskytuje komplexní ochranu 
sítě a služby virtuální privátní sítě (VPN), 
které v kombinaci s VPN klientem (DS 601/
DS-605) rozšiřují nejvyšší standardy zabez-
pečení také na uživatele přistupující na dál-
ku. Novinka byla vyvinuta ve spolupráci se 
společností Clavister. Spojuje v sobě rozsáh-
lou ochranu firewallu a funkce internetové brány/routeru a eliminuje tak nutnost toho, aby uživatel 
musel instalovat samostatný firewall za internetovou bránu/router.  

Chytré telefony dokážou lépe pracovat s internetem a grafikou 
KOMUNIKACE: Nokia představila svůj nejnovější smartphone s 
megapixelovým rozlišením Nokia 6670. Přístroj je vybaven 
širokou škálou funkcí zaměřených na zvyšování produktivity a 
fotoaparátem s 1Mpix rozlišením (1152 x 864 pixelů). Telefon 
nabízí vylepšené prohlížeče dokumentů ke čtení příloh elektro-
nické pošty, výkonné funkce řízení osobních informací (PIM), 
internetový prohlížeč s podporou zobrazování souborů ve for-
mátu PDF a rychlejší vkládání dat díky možnosti připojení 
bezdrátové klávesnice Nokia Wireless Keyboard. Uživatelé 
také mohou prostřednictvím bezdrátové technologie Bluetooth 
tisknout elektronické zprávy nebo obrázky přímo z přístroje.  
Telefon je prvním výrobkem na platformě Series 60 se zabudo-
vanou podporou mobilního antivirového softwaru od F-Secure. 
Bezpečnost lze dále zvýšit i použitím dalších speciálních ná-
strojů jako např. klienta Nokia Mobile VPN (Virtual Private 
Network) a dalších bezpečnostních prvků jako třeba šifrováním 
Secure Socket Layer (SSL) pro internetové aplikace.  
Smartphone je také kompatibilní s novým modulem Nokia 
Wireless GPS Module, který dnes společnost představuje. Pro-
střednictvím bezdrátové technologie Bluetooth umožňuje tento 
kompaktní přenosný GPS přijímač využití celé řady lokalizač-

ních aplikací. Nokia 6670 by se měla v obchodech objevit na začátku října 2004 a předpokládaná 
maloobchodní cena novinky bude kolem 500 eur.  
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VĚDA A VÝZKUM Česká republika by mohla současným tempem 
dohnat úroveň Evropské unie v roce 2033  
ČR má nyní na to, aby její ekonomika rostla 

maximálně o 3 až 4 % ročně. Tímto tempem 
by dosáhla průměru HDP v 15 původních 
zemích EU v roce 2033, řekl na konferenci o 
rozvoji zaměstnanosti Prosperita 2004 hlavní 
ekonom České spořitelny Pavel Kysilka. 
Hlavní překážku rychlejšího rozvoje ekonomi-
ky vidí v obsahu a nízké dostupnosti vzdělání. 
Pro ČR by mohl být podle něj dlouhodobě 
udržitelný růst ekonomiky o 5 až 6 % ročně, 
což není dosažitelné bez reforem. Jako další 
kroky rozvoje hospodářství uvedl Kysilka 
odstranění nadměrné regulace, daňovou refor-
mu, efektivní činnost soudů, různých registrů, 
policie a dalších institucí, reformu veřejných 
financí, dokončení privatizace, pružnější trh 
práce, aktivní hledání práce, antimonopolní 
politiku a důchodovou reformu. 

Podnikatelé ekonomice věří, spotřebitelé nikoli 
Důvěra podnikatelů v českou ekonomiku se 

i v září udržela na úrovních z předchozích 
měsíců, avšak klesla důvěra spotřebitelů, vy-
plývá z údajů ČSÚ. Důvěra v ekonomiku 
dosáhla rekordní úrovně letos v červnu. Důvě-
ra v průmyslu je vyšší než v loňském září a 
dlouhodobě setrvává na vysoké úrovni. Oproti 
předchozímu měsíci se celkový indikátor dů-
věry v průmyslu nezměnil. Představitelé prů-
myslových firem očekávají pro příští tři měsí-
ce růst výroby i zvýšení zaměstnanosti. Pro 
příštích šest měsíců věří v další zlepšení své 
ekonomické situace. Důvěra ve stavebních 
firmách klesla stejně jako hodnocení poptávky 
po jejich produkci a je dokonce nižší než loni. 

Privatizace už nebude hlavním cílem investic 
Ukončení hlavní privatizační vlny v ČR a na 

Slovensku stojí za útlumem přílivu přímých 
zahraničních investic do střední a východní 
Evropy. Konstatuje to Zpráva o světových 
investicích 2004, kterou zpracovala Konferen-
ce OSN pro obchod a rozvoj (UNCTAD). ČR 
se vloni vrátila na úroveň zhruba před deseti 
lety, když zaznamenala příliv investic v hod-
notě „jen“ 2,6 miliardy dolarů. Ještě o rok dřív 
to bylo 8,5 miliardy a předtím se investiční 
přítok pohyboval kolem 5 miliard dolarů roč-
ně. Celkový příliv byl v minulých letech vý-
razně ovlivněn velkými privatizačními projek-
ty, v roce 2003 zase celkovou bilanci výrazně 
ovlivnil odkup 49 % akcií Eurotelu od zahra-
ničních vlastníků Českého Telecomu. Výzkum 
ukázal, že celková struktura investic se posou-
vá více k oblasti služeb, tedy do sektoru, který 
byl dříve považován za těžko obchodovatelný.  

Předplaťte si měsíčník Technik 
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800 11 00 22 nebo na http://technik.ihned.cz 

 

Objednejte si ZDARMA ukázkový výtisk na 
adrese http://www.economia.cz/info/te/ 

Vědci a studenti soutěží o prestižní ocenění Česká hlava 2004 
VÝZKUM: Do soutěže Česká hlava 2004 je přihlá-
šeno rekordních 107 vědců a studentů. Jsou 
mezi nimi i vědci působící v zahraničí, napří-
klad v Německu či Venezuele. Úplný seznam 
nominací je zveřejněn na internetové adrese 
www.ceskahlava.cz. Odborná porota v čele s 
předsedkyní Evou Sykovou bude vybírat kan-
didáty do druhého kola. O vítězích bude roz-
hodnuto do konce října. Galavečer „Slavní 
slavným“, na kterém se budou 25. listopadu 
předávat ceny, se bude konat v pražském hote-
lu Ambassador.  

Národní cena Česká hlava se uděluje za do-
sažené mimořádné výsledky ve vědě a techni-
ce. Oceňováni jsou i studenti. Společnost Saz-
ka odměňuje objev v základním nebo apliko-
vaném výzkumu či technologických inovacích, další ceny udělují přední české podniky.  

Projekt byl vyhlášen v březnu 2002. Jeho úkolem je podpora vědecké a technické inteligence, 
popularizace vědy a zvýšení společenské prestiže tuzemských technických a vědeckých pracovní-
ků coby hlavních tvůrců ekonomické prosperity země. Tvůrci projektu vycházeli ze skutečnosti, že 
zájem o práci ve vědě a výzkumu v ČR stále klesá. Podnětem pro ně byl i malý společenský kredit 
těchto profesí. Neuspokojivý je také růst vzdělanosti české populace, což se stává brzdou rychlejší-
ho ekonomického a sociálního rozvoje. Smyslem projektu je proto vytvářet povědomí, že země 
může prosperovat jen tehdy, jestliže dokáže vychovávat vynikající vědce a také je materiálně a 
společensky ocenit. Cílem je dosáhnout společenského povědomí tohoto vědeckého ocenění na 
úrovni jakési národní Nobelovy ceny. Organizátoři usilují rovněž o zavedení obdobné prestižní 
ceny, kterou by udělovala vláda, ale zatím neúspěšně. 

Vědci vytvořili unikátní anténu schopnou zachycovat světlo 
VÝZKUM: Američtí vědci vynalezli anténu, která 
dokáže zachycovat viditelné světlo podobně jako 
běžné antény radiové vlny. Zařízení využívající 
miniaturní rourky by se mohlo stát základem pro 
novou generaci televizních přijímačů nebo by se  
s jeho pomocí dala převádět sluneční energie na 
elektřinu. Rozhlasové a televizní signály jsou 
přijímány anténami, jejichž délka zhruba odpoví-
dá vlnové délce vysílaného záření. Jeho energie se 
transformuje v elektrický proud, který je po zesí-
lení nositelem zvuku nebo obrazu.  

Světlo je přenášeno fotony, nepatrnými částeč-
kami, které mají současně vlastnosti vln. Buňky 
na sítnici lidského oka je zachycují, a proto světlo 
vidíme. Nikomu se ale dosud nepodařilo sestrojit 
dostatečně miniaturizovaný přístroj, který by se i 
při zachycování fotonů choval jako anténa. Vědci z Bostonské univerzity pod vedením Yanga 
Wanga k tomu účelu použili uhlíkové „nanotrubice“, jejichž mikroskopická struktura je postavena 
na atomech uhlíku. Světlo v nich vytváří nepatrné elektrické proudy. Světelná anténa by mohla 
přijímat televizní signál nesený laserovým paprskem v optickém vlákně, tvrdí vědci. Taková tech-
nologie by zefektivnila a zkvalitnila přenos televizních signálů. Stejně tak by se údajně mohla 
převádět sluneční energie na elektrický náboj, který by se dal uskladnit v elektrických kondenzáto-
rech. (Více na http://www.aip.org/png/2004/221.htm)  

Způsobí projektory bez lampy přelom v zobrazovací technice? 
ELEKTRONIKA: Společnost Light Blue Optics oznámila, že se jí podařilo vyvinout malé projektory bez 
lampy, s velmi malou spotřebou energie. Můžeme se těšit na skutečný přelom v zobrazovací tech-
nice. Informace o této podivuhodné novince, představené na sympóziu Society for Information 
Display (SID) International Symposium 2004 v Seattlu, přinesl Magazín Technology Review. 
Technologie je ve vývoji, ale během dvou až čtyř let by výroba kapesních projektorů mohla být 
realitou. Na vývoji nových miniaturních projektorů se podíleli i vědci z univerzity v Cambridge. 
Na rozdíl od konvenční optiky s lampou nebo čipu se sestavou mikrozrcadel využívá novinka ho-
logram a laserovou techniku. Dvourozměrný hologram na průhledném mikrodispleji je prosvícen 
laserem, jenž běžné světlo nakonec láme a dělí tak, že vznikne – bez potřeby další optiky – finální 
obraz přímo na stěně. To vše v zařízení o rozměrech, které lze např. vestavět do notebooků. 

ZAJÍMAVOSTI 

TECHNIK 24/2004 

Trubičková struktura „světelné antény“ z uhlíko-
vých nanotrubic. Měřítko vpravo je jeden mikron. 
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TECHNIK 24/2004 

VELETRHY A VÝSTAVY  

KONFERENCE A SEMINÁŘE 

PRACOVNÍ PŘÍLEŽITOSTI 

PERSONÁLIE 
■  Bez generálního ředitele funguje od září 
Škoda Dopravní technika, s.r.o. (ŠDT).  
K poslednímu srpnu odešel z postu jednatele a 
generálního ředitele ŠDT Ladislav Těťál, 
který míří na pozici obchodního ředitele Zápa-
dočeské energetiky. V ŠDT bude rozšířen 
počet jednatelů a na tyto pozice nastoupili od 
září vrcholoví zástupci Škody Holding – Jiří 
Zapletal (generální ředitel Škody Holding), 
Tomáš Krsek (finanční ředitel) a Michal 
Korecký (ředitel pro rozvoj).  
■ Společnost Getronics nominovala na pozici 
sales directora Vladimíra Střálku. V nové 
pozici bude zodpovědný za vedení obchodní-
ho oddělení a obchodní výsledky společnosti. 
Vladimír Střálka vystudoval Přírodovědeckou 
fakultu Univerzity Palackého v Olomouci, 
obor Matematická analýza. Pracoval v růz-
ných podnicích jako programátor a analytik. V 
roce 1995 nastoupil do společnosti Soft- 
-tronik, kde od roku 2001 působil ve funkci 
obchodního ředitele. Před nástupem do firmy 
Getronics působil dva roky ve funkci obchod-
ního ředitele softwarové divize firmy Corpus 
Solutions.  

6. 10. Corinthia Towers Hotel Praha: CA Forum Prague 2004 – první ročník konference společ-
nosti Computer Associates, produkty a řešení CA (Security Management, Infrastructure Manage-
ment, Storage Management, Lifecycle and Data Management). Informace a registrace: 
www.ca.com/offices/czechslovak/local/caforum.htm 
13. 10. HK ČR, Praha: CSR - Společenská odpovědnost podniků – konference pořádaná HK ČR 
ve spolupráci s Eurochambres a za podpory Evropské komise. Kontakt: Mgr. Robert Mulač LL.M. 
Eur, Centrum pro evropskou integraci HK ČR, Freyova 27, Praha 9, e-mail: mulac@komora.cz , 
tel.: 296 646 356, fax: 296 646 227, www.komora.cz/eu . Uzávěrka přihlášek: 8. října. 
21. 10. hotel Hilton v Praha: Český flotilový a motoristický trh po rozšíření Evropské unie –  
I. mezinárodní konference fleetového odvětví – šance, rozvojové tendence, ohrožení. Podobnosti a 
rozdíly dynamicky se rozvíjejících a vyspělých flotilových trhů střední, východní a západní Evro-
py. Je určena předsedům rady, ředitelům, fleet manažerům a osobám odpovědným za flotilovou 
politiku ve firmách. Info: www.fleet-cee.cz/fleetday2004 

AVX Czech Republic, s.r.o. 
Inženýr technického marketingu. Požad.: 
VŠ vzdělání v oboru elektro, dobrý technický 
rozhled, umění prezentace v angličtině, zkuše-
nosti z výroby elektronických součástek vítá-
ny. Pracovní cesty Evropa, Asie, Amerika, 
nadstandardní bydlení. Kontakt: Mgr. Květa 
Kučerová, tel.: 602 72 3153, fax: 465 323 010, 
e-mail: kucerovak@avx.cz 
 

TEMPO – Training Center LLC 
Technik elektro v USA (elektroinstalační 
práce v průmyslových, domovních a bytových 
objektech, elektronické zabezpečení objektů, 
opravy a údržba elektrické instalace). Požad.: 
SŠ nebo VŠ vzdělání elektrotechnického za-
měření, praktické zkušenosti a praxi, zodpo-
vědný přístup, samostatnost, znalost anglické-
ho jazyka výhodou. Zajištění veškerých for-
malit (vízum, letenky, bydlení, pojištění), 
zajímavé platové podmínky. Písemné nabídky 
se strukturovaným životopisem zasílejte na  
e-mail: havlena@tempo.cz. Kontakt: Adam 
Havlena, tel.: 272 937 248, fax: 272 937 248 
 

HONEYWELL 
Test inženýr – strojní (do vývojového cent-
ra). Požad: VŠ strojního zaměření, zkušenost s 
testováním produktů a komponentů, znalost 
metod a nástrojů měření a testování, znalost 
testovacích standardů (např. UL, CE, TUV, 
atd.), aktivní znalost angličtiny. Kontakt: 
tel.: 532 111 111, fax: 532 111 563, e-mail: 
kariera@honeywell.com 
 

HLEDÁTE NOVÉ PRACOVNÍKY? 
NAJDEME MÍSTO I PRO VÁŠ INZERÁT... 

Chcete dostávat zdarma newsletter časopisu Technik?  
 

Přihlaste se na e-mailové adrese pdf.technik@economia.cz. 
Časopis si můžete předplatit na tel.: 800 11 00 22,  

na adrese predplatne@economia.cz nebo http://www.economia.cz/info/te/ 

Letošní rok se dařilo výrobcům počítačů, Evropané nakupují nejvíc 
PRŮZKUM: Prodej osobních počítačů bude v letoš-
ním roce vyšší, než se původně předpovídalo. 
Vyplývá to ze zprávy, kterou uveřejnila vý-
zkumná společnost IDC, podle níž vyšší zájem 
táhne především podniková sféra. V dlouhodo-
bějším horizontu se ale očekává pokles dynami-
ky růstu. Na příští rok IDC předpovídá pokles 
zájmu o nákup osobních počítačů převážně v 
důsledku snížení poptávky spotřebitelů. Zájem 
byl totiž vysoký na počátku oživení globální 
ekonomiky a nyní se bude opět snižovat, předpo-
kládá studie IDC.  

Pro letošní rok se v celém světě očekává pro-
dej 176,5 milionu osobních počítačů, což by byl 
proti počtu 154,6 milionu počítačů prodaných 
loni růst o 14,2 %. Prodej ve druhém čtvrtletí 
tohoto roku meziročně vzrostl o 17,2 %, což 
bylo nejvíce od roku 1999.  

IDC podotýká, že navzdory poklesu spotřebi-
telské aktivity je poptávka podniků tak vysoká, 
že celkový prodej bude letos vyšší než si analytici původně mysleli. Navzdory očekávanému vyšší-
mu růstu prodeje v letošním roce IDC snížila odhad růstu prodeje na příští rok. Ve své červnové 
předpovědi očekávala meziroční vzestup prodeje o 10,7 %, v nové předpovědi ale počítá s růstem 
o 13,5 %. Růst prodeje v dalších letech už prý bude pod 10 %. Ve druhém letošním čtvrtletí stála 
za silným růstem prodeje hlavně vysoká poptávka v západní Evropě a ve zbytku světa, v USA však 
poptávka tak vysoká nebyla. V západní Evropě se poptávka na vysoké úrovni zatím udrží, zatímco 
v Japonsku bude růst poptávky podle IDC pomalý.  

STUDIE  

Počítačů letos poputuje k zákazníkům více ... 

8. 10. Regensburg, Německo: 1. česko-bavorský veletrh. Smyslem veletrhu je umožnit zejména 
středně velkým a malým českým firmám navázání přímých kontaktů s obchodními partnery v Ně-
mecku. Poplatek za účast je 280 eur (bez DPH). V přihlášce mohou české firmy uvést, jakého  
partnera hledají na německé straně. Po vyhodnocení přihlášek budou osloveny německé firmy tak, 
aby svým zaměřením co nejlépe odpovídaly představám českých účastníků. Přihlášky jsou k dispo-
zici na http://www.exportdosrn.cz , kontakt: Ing. Petr Král, tel.: 222 211 207, mobil: 724 114 188, 
e-mail: p.kral@webtradecz.cz 
11.-15. 10., Brno: INVEX 2004 – 14. ročník mezinárodního veletrhu informačních a komunikač-
ních technologií. Pořádá: BVV, a.s., informace: www.invex.cz 

http://technik.ihned.cz
http://technik.ihned.cz
mailto:josef.valiska@economia.cz
mailto:petr.pribyl@economia.cz
mailto:zuzana.nikolovova@economia.cz
mailto:zdenek.blaha@economia.cz
http://www.ca.com/offices/czechslovak/local/caforum.htm
mailto:mulac@komora.cz
http://www.komora.cz/eu
http://www.fleet-cee.cz/fleetday2004
mailto:kucerovak@avx.cz
mailto:havlena@tempo.cz
mailto:kariera@honeywell.com
mailto:pdf.technik@economia.cz
mailto:predplatne@economia.cz
http://www.economia.cz/info/te/
http://www.exportdosrn.cz
mailto:p.kral@webtradecz.cz
http://www.invex.cz

